
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/3623.

Benyújtás dátuma: 2023-04-14 11:15

Parlex azonosító: G600P5Q80001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Bakos Bernadett (LMP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz Miniszter Úr azért, hogy a Gerje-patak mentén
élőket ne veszélyeztessék szennyvíztisztítási anomáliák?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Napok óta fehéren habzik a Gerje-patak Ceglédbercelen. Az Országos Vízügyi Főigazgatóság az
esetet követően mintát vett a Gerje-csatorna vizéből és a mosószer-alapanyagaként használatos ana-
detergens emelkedett értékét mutatta ki. Sajnos nem ez az első eset, hogy szennyeződik a patak.

A Gerje környékére az itt élők rekreációs,  természetközeli pihenőhelyként tekintenek, részben a
közelben  lévő  halastavak  miatt  is.  Attól  tartanak,  hogy  a  Gerjét  a  környező  települések
szennyvíztelepei veszélyeztetik, mert sajnos korábban is tapasztalták, hogy a patak bűzlik. Helyi
beszámolók  szerint  korábban  az  albertirsai  és  a  pilisi  telep  is  okozott  már  gondokat,  ami
összefüggésben  áll  az  elavult  víziközmű-hálózattal  és  a  tisztítótelepek  alulméretezésével.  A
Kormány  az  elmúlt  évtizedben  hagyta  tovább  pusztulni  a  régió  víziközmű-hálózatát  és  az
önkormányzatok többszöri kérése ellenére sem fordított rá kellő gondot és forrást. A hirtelen érkező
nagyobb csapadék,  valamint  a  szennyvíz és  csapadékvíz csatornába történő illegális  bevezetése
pedig további terhelést helyez a hálózatra.

 

Kérem Miniszter Urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

 

• Milyen azonnali lépéseket tett Miniszter Úr, hogy ne ismétlődjön meg a szennyezés a 
Gerje-patak mentén?



• Tett-e feljelentést a Gerje-patak mostani szennyezésével kapcsolatban?
• Indított-e vizsgálatot, hogy a környező települések szennyvíztelepei veszélyeztetik-e a 

Gerje-patakot?
• Milyen fejlesztési terveik vannak az érintett települések víziközmű-hálózatával 

kapcsolatban?
 

Várom megtisztelő válaszát!

 

Budapest 2023. április 14.                                                    Bakos Bernadett
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